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PROTOKÓŁ nr XV/12  
z XV  sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 14 czerwca 2012 roku w godz. od 1400 – 
1620 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Adama Mickiewicza 5.    
 

XV  sesja Rady Miejskiej Żerkowa została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity z 2001 r. Dz. U. nr 142, poz. 1591 ze 
zmianami). 
W sesji uczestniczyło 15 radnych na ogólny stan 15 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokółu 
Obsługę prawną sesji sprawowała Pani Magdalena Podsiadłowska-Pawlak - Radca Prawny 
Urzędu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi gminy Żerków   
Lista obecności stanowi załącznik nr  2  do niniejszego protokółu. 
oraz: 

2.   Jacek Jędraszczyk    - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków 
3. Michał Surma   - Sekretarz Gminy 
4. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy Żerków 
5. Zygmunt Meisnerowski  - radny Rady Powiatu Jarocińskiego 
6. Roman Roszak   - dyrektor ŚDS w Raszewach. 
7. Czesława Grodzka   - kierownik M-GOSP w Żerkowie 
8. Przedstawicieli mediów:  - „Gazeta Jarocińska”, „Życie Jarocina” 

Porządek obrad XV sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z  zaproszeniami i materiałami 
sesyjnymi przekazano  radnym w dniu 5 czerwca 2012 r. Natomiast sprawozdanie  
z wykonania budżetu za rok 2011  Przewodniczący Rady przekazał radnym w dniu 23 marca 
2012 r. podczas obrad  XIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
Punkt l - Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Pan Grzegorz  Andraszak o godz. 1400 otworzył  
XV sesję Rady Miejskiej. Powitał Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, radnych Powiatu 
Jarocińskiego,  Rady Miejskiej Żerkowa, sołtysów  oraz przedstawicieli lokalnych gazet   
i pracowników Urzędu. 
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad sesji Rady 
Miejskiej Żerkowa. 
W sesji udział wzięło 15 radnych  na ogólny stan 15 radnych, co stanowi quorum do 
podejmowania uchwał.  
 
Punkt 3 - Przedstawienie porządku obrad sesji. 
Przewodniczący zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad XV sesji Rady Miejskiej, która 
została zgłoszona na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady, odbytym w dniu dzisiejszym, 
a dotyczyła: 

1) wycofania z porządku obrad z pkt 9 ppkt. 3) projektu uchwały w sprawie zmiany 
Statutu Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Żerkowie, 

2) wprowadzenia do porządku obrad  w pkt 9 ppkt. 3) projektu uchwały  w sprawie 
przedłużenia obowiązywania taryf na dostawę wody i odbiór ścieków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wprowadzenie w/w zmian w porządku 
obrad. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska jednogłośnie przyjęła w/w zmiany do 
porządku obrad XV sesji w obecności 15 radnych. 
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Przewodniczący przedłożył propozycję porządku obrad XV sesji Rady Miejskiej Żerkowa  
z wprowadzoną zmianą w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XIV Sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Rozpatrzenie uchwały w sprawie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu gminy wraz z informacją o mieniu gminnym: 
1) przedstawienie opinii RIO w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta  

i Gminy za rok 2011 wraz z informacją o stanie mienia, 
2) dyskusja nad sprawozdaniami, 
3) głosowanie uchwały. 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Żerków: 
1) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej, 
2) opinia RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
3) opinia komisji stałych o wykonaniu budżetu za 2011 rok,  
4) dyskusja, 
5) głosowanie uchwały. 

9. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 
1) ustalenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez Burmistrza 

Miasta i Gminy Żerków, 
2) powołania do działania Domu Pomocy Społecznej w Raszewach i nadania statutu tej 

jednostce, 
3) przedłużenia obowiązywania taryf na dostawę wody i odbiór ścieków, 
4) zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, 

dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 
szkolnego, zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze 
w szkołach i  placówkach oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta 
Nauczyciela,  

5) sprzedaży nieruchomości w Żerkowie,  
6) zapewnienia środków finansowych jako wkładu własnego na realizację zadania 

"Kompleksowa promocja markowego produktu turystyki wodnej Wielka Pętla 
Wielkopolski", zgłaszanego przez Wielkopolską Organizację Turystyczną jako 
Lidera Projektu oraz Gminę Żerków jako Partnera projektu, do współfinansowania 
w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata  
2007 – 2013, 

7) wprowadzenia zmian do budżetu na 2012 rok. 
8) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
9) Wolne głosy, wnioski i komunikaty.   
10)  Zamknięcie obrad sesji.                                                                   

Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” powyższy porządek obrad. 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 
 
Punkt 4 - Przyjęcie protokołu z obrad  XIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Protokół z obrad XIV sesji Rady był wyłożony do wglądu w biurze Rady Miejskiej Żerkowa, 
uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokółu z poprzedniej sesji 
(bez odczytywania). 
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W wyniku głosowania protokół z XIV sesji  Rady został przyjęty jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Punkt 5 - Interpelacje i zapytania radnych. 
      Brak interpelacji i zapytań ze strony radnych. 
 
Punkt 6 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XIV sesji Rady Miejskiej       

Żerkowa. 
Powyższe sprawozdanie przedstawił przewodniczący rady Pan Grzegorz Andraszak na podstawie 
materiałów opracowanych dla radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag, stanowi załącznik 
nr 4 do protokółu. 
 
Punkt 7 - Rozpatrzenie uchwały w sprawie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  
z wykonania budżetu gminy wraz z informacją o  mieniu gminnym: 

1) rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budżetu gminy wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu 
terytorialnego, 

Skarbnik gminy Pani Bronisława Rogacka przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu  za 
rok 2011  według planu dochodów i wydatków oraz pozyskanych dodatkowych środków  
w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej. 
Budżet Miasta i Gminy Żerków na rok 2011 został przyjęty uchwałą Nr XII/82/11  Rady 
Miejskiej Żerkowa w dniu 29 grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2012, który 
po uwzględnieniu zmian w ciągu roku przewidywał realizację dochodów i wydatków w 
wysokości:   

• dochody  w  kwocie   - 36 139 119,86 zł 
w tym:   
- plan dochodów bieżących  - 33 766 796,86 zł 
- dochody majątkowe   -   2 372 322,97 zł 

• wydatki    - 39 369 831,86 zł 
w tym:   
- plan wydatków bieżących  - 31 225 931,86 zł 
- wydatki majątkowe   -   8 143 900,00 zł 

 
Wykonanie dochodów na koniec roku stanowiło 95,08 % wielkości planowanej, a wykonanie  
wydatków stanowiło 94,69 % planu. 
Skarbnik Gminy powiedziała, że w budżecie oprócz własnych dochodów mamy jeszcze dotacje 
na zadania zlecone, zadania własne, subwencje, środki na zadania określone w drodze 
porozumień m.in.: z Powiatem Jarocińskim oraz wydatki na programy finansowane z udziałem 
środków unijnych. 
Planowany deficyt budżetu na koniec roku to kwota 3 230 712,03 zł, który sfinansowano  
„przychodami”. Do zbilansowania budżetu jest konieczny plan przychodów, stanowiący  kwotę 
4 849 962,03 zł a wykonano w wysokości 4 834 105,24 zł, natomiast rozchody zaplanowano  
w kwocie 1 619 250,00 zł a wykonano - 1 300 000,00 zł. Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska w Poznaniu umorzył ostatnią ratę pożyczki w kwocie 319 250,00 zł, zaciągniętej 
na kanalizację wsi Antonin, Chwałów, Kretków i Żerniki. Dlatego spłata była w kwocie 
1 300 000,00 zł 
Gmina w ciągu roku zaciągnęła kredyt i pożyczkę w kwocie 3 949 396,82 zł. 
Zadłużenie na koniec roku 2011 r. to kwota 5 158 135,43 zł i jest zgodna  ze sprawozdaniem 
Rb-NDS, RbZ i bilansem z wykonania budżetu j.s.t. 
Skarbnik Gminy przedstawiła dochody w poszczególnych działach i rozdziałach klasyfikacji 
budżetowej,  na plan 36 139 119,83 zł wykonanie wynosiło 34 360 862,32 zł., 95,08 % planu 
Podkreśliła, że mimo dobrego wykonania dochodów, w poszczególnych podziałkach 
klasyfikacji budżetowej występują zaległości, które wzrosły w porównaniu do roku ubiegłego  
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o 7,5% i jest to kwota 521 547,56 zł. Na wszystkie zaległości zostały wystawione upomnienia  
i tytuły wykonawcze. Ponadto przedstawiła skutki obniżenia górnych stawek podatku oraz 
udzielenia ulg, zwolnień, umorzeń, rozłożenia na raty i odroczenia. Plan dochodów 
majątkowych Gminy to kwota 2 372 322,97 zł, wykonano 1 688 614,25 zł.  
Na realizację zadań zleconych w Gminie otrzymano  kwotę 5 468 935,53 zł. Podpisano także 
umowy na współfinansowanie zadań z udziałem środków zagranicznych w tym na: realizację 
projektów w szkołach gminnych, inwestycji pn. „Budowa sali w Chrzanie. Zadanie zostało 
zrealizowane w roku 2011, a refundacja środków nastąpi w I półroczu 2012 r, natomiast 
kanalizacja wsi Chrzan jest w trakcie budowy. 
Podkreśliła, że wykonanie dochodów budżetu w stosunku do planu jest prawidłowe i dobre.  
Skarbnik Gminy przechodząc do wydatków przedstawiła je w poszczególnych działach 
klasyfikacji budżetowej po wprowadzonych zmianach w ciągu roku:  
     Plan   Wykonanie        % 
• Dział 010 Rolnictwo i łowiectwo           6 412 265,00 5 840 074,96     91,08  
• Dział 600 Transport i łączność   2 370 797,00  2 308 816,03  97,39 
• Dział 630 Turystyka        52 000,00       47 597,68  91,53 
• Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa    191 000,00     181 798,48              95,18 
• Dział 750 Administracja publiczna 3 309 722,04  2 929 090,20  88,50 
• Dział 751 Urzędy naczelnych organów  

władzy państwowej, kontroli i ochrony 
prawa oraz sądownictwa        18 902,00       18 902,00             100,00 

• Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne  
i ochrona przeciwpożarowa     303 900,00     188 123,21  61,90 

• Dział 757 Obsługa długu publicznego      40 000,00       28 004,40  70,01 
• Dział 758 Różne rozliczenia       50 000,00     0,00    0,00 
• Dział 801 Oświata  i wychowanie          11 174 662,96           10 932 901,96  97,84 
• Dział 851 Ochrona zdrowia     130 000,00     124 095,41  95,46 
• Dział 852 Pomoc społeczna  6 004 648,00  5 801 270,90  96,61 
• Dział 853 Pozostałe zadania w  zakresie 

polityki społecznej    2 522 242,20  2 408 820,54  95,50 
• Dział 854 Edukacyjna opieka  

wychowawcza       621 508,00     567 032,11  91,23 
• Dział 900 Gospodarka komunalna 

i ochrona środowiska   2 455 785,66  2 311 544,26  94,13 
• Dział 921 Kultura i ochrona  

dziedzictwa narodowego   1 208 899,00   1 144 242,35  94,65 
• Dział 926 Kultura fizyczna i sport  2 503 500,00   2 447 823,47  97,78  

 
Wydatki ogólnie  zrealizowano w kwocie 37 280 137,96 zł, co stanowi 94,69 % planu w tym 
wydatki bieżące w wysokości 29 661 634,02 zł.  Skarbnik Gminy powiedziała, że realizacja 
wydatków w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej kształtowała się różnie bo od 0% 
do 100 % W dziale 750 nie zrealizowano projekt p.n. „Ocalić od zapomnienia”, które w całości 
przeszło na rok 2012. 
Wydatki związane z wykonywaniem zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 
zleconych zrealizowano w wysokości 5 468 935,53 zł, co stanowi 98,30 % planu. 
Wydatki związane z udziałem środków unijnych zrealizowano w kwocie 6 273 045,75 zł  
Gmina zgodnie z podpisanymi porozumieniami, z budżetu przekazała dotacje jednostkom 
sektora finansów publicznych w wysokości 1 704 136,14 zł w tym Ośrodkowi Kultury  
i Rekreacji „Mickiewiczowskiego Centrum Turystycznego w Żerkowie 340.480,- zł na 
działalność statutową oraz jednostkom spoza sektora finansów publicznych w wysokości 
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847 235,65 zł m.in. dla dwóch niepublicznych szkół tj. Stowarzyszeń Edukacyjnych w Lubini 
Małej na kwotę 259 505,66 zł i Ludwinowie 284 929,99 zł  

Wydatki związane z realizacją Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i narkomanii wykonano w kwocie 124 095,41 zł., co stanowi to 
95,46 % kwoty zaplanowanej, natomiast dochody z tytułu wpływów z opłat za zezwolenia ze 
sprzedaży napojów alkoholowych wykonano w kwocie 100.302,26 zł , czyli kwota 17.160,75 zł 
nie została wykonana w roku 2010 oraz gmina zwiększyła plan wydatków z innych dochodów  
o 6 632,40 zł. 
 Ponadto wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych został nałożony 
obowiązek przedstawienia Radzie bilansu z wykonania budżetu. Dokonując analizy  bilansu  
z wykonania budżetu Gminy Żerków widzimy, że po stronie aktywów i pasywów wykazuje się 
kwotę 1 978 508,53 zł. Jest w nim zawarta informacja o posiadanych środkach pieniężnych  
w wysokości 1 394 540,54 zł i należnościach w wysokości 577 746,33 zł. Po stronie pasywów 
budżet zawiera informację o zobowiązaniach gminy w wysokości 5 283 596,73 zł w tym środki 
na wydatki niewygasające w wysokości 533 830,63 zł., wykazuje się zadłużenie i jest to kwota 
na koniec roku w wysokości 5 158 135,43 zł. Odsetki jakie gmina regulowała i kwoty z dotacji, 
które są odprowadzane za ubiegły rok do budżetu Państwa to kwoty 116 343,71 zł i 9 117,59 zł. 
Budżet wykazał deficyt na koniec roku i była to kwota 2 919 275,64 zł. Pozostałe pozycje 
pasywów to rezerwa na wydatki niewygasające oraz umorzenie pożyczki i subwencja 
oświatowa, która przeszła na rok 2012 
Skarbnik Gminy podkreśliła, że w żadnej podziałce klasyfikacji budżetowej nie przekroczono 
planu wydatków. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła także, że gmina zobowiązana jest do sporządzenia informacji  
o stanie mienia gminnego. Wartość mienia na koniec roku 2011 wynosiła 49 431 051,40 zł, 
która w ciągu roku wzrosła o kwotę 8 519 546,79 zł oraz została pomniejszona o wartość  
w kwocie 1 196 011,44 zł w związku z przeprowadzonymi likwidacjami sprzętów, przekazania 
obiektów w zarząd. Przedstawiła także wartości mienia jednostek organizacyjnych gminy oraz 
informację o gruntach będących w posiadaniu gminy. Ponadto gmina posiada udziały w Spółce 
Oświetleniowej -  Kalisz o wartości 131 000,00 zł. 
Skarbnik Gminy podkreśliła, że gmina w ciągu roku 2011 nie udzielała gwarancji ani poręczeń 
innym j.s.t. 
Informacja ta wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu zostały przesłane do Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 
Skarbnik Gminy przedstawiła wydatki na programy finansowane z udziałem środków UE na 
realizację zadań wydatków majątkowych, na które  w budżecie Gminy Żerków zaplanowano 
kwotę 7 547.110,20 zł, wydatkowano 6.608.876,38, co stanowi 90,19 % planowanych 
wydatków. Wydatki majątkowe na plan 8 143 900,00, wykonanie 7 618 503,85 zł, co stanowi 
93,55 % 
Skarbnik Gminy podkreśliła, że dokonując analizy wykonania zaplanowanych inwestycji należy 
stwierdzić, że jest wysokie. Nie wykonano tylko planu dotyczącego rozbudowy „oczyszczalni 
ścieków” w związku z trudnościami realizacji planowanej wartości zadania w pierwszym roku. 
Wartość przyjętych inwestycji na stan mienia było wyższe w związku z rozpoczęciem realizacji 
niektórych zadań w roku 2010 a zakończeniem ich w 2011 r. Dlatego nakłady w 2011 roku były 
niższe a wartość majątku znacznie wzrosła o wartość inwestycji z poprzednich latach. 
/Sprawozdania stanowią załącznik nr 5 i 6  do protokółu/.  

 
2) przedstawienie opinii RIO w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Miasta i Gminy za rok 2011 wraz z informacją o stanie mienia, 
 
Pani Barbara Urbańska wiceprzewodnicząca  Rady  przedstawiła Uchwałę Nr SO- 
0954/41/16/2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu z dnia 23 kwietnia 2012 w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania 
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budżetu Miasta i Gminy Żerków za rok 2011 wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami 
stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu. 

3) dyskusja nad sprawozdaniami, 
Przewodniczący Rady – otwieram dyskusję. 

Wiceprzewodnicząca Barbara Urbańska – stwierdziła, że należy się cieszyć z tak dobrze 
wykonanego budżetu za rok 2011. O wyjaśnienie dwóch małych uchybień zwartych w opinii 
poprosimy Panią Skarbnik. Uważam, że należą się gratuluję Panu Burmistrzowi i Pani Skarbnik 
za tak dopilnowany i bardzo dobrze realizowany budżet roku 2011. 
 Skarbnik Gminy zabierając głos powiedziała, że przygotowując sprawozdanie pominęła 
wydatki środków niewygasających i stąd ta różnica jeżeli chodzi o środki z UE. Środki te były 
na oddzielnym rachunku i nie zostały włączone do sprawozdania, ale inne sprawozdania 
wykazały te środki tj. zostały uwzględnione w bilansie i jest to kwota 533 830,92 zł .  
Druga uwaga dotyczyła pominięcia w rozdziale 85295 dotacji dla ZAZ „Promyk” w Żerkowie 
w kwocie 29 037,38 zł, a była wykazana  w sprawozdaniu Rb-28S. 
Radna Maria Sołtysiak – w wydatkach majątkowych jest budowa ulicy Słowackiego,  
a w przesunięciach modernizacja, która to jest ulica? 
Burmistrz – jest to ul. na Osiedlu w Żerkowie i biegnie od drogi powiatowej z Bieździadowa  
w lewo, odcinek do posesji Pana Stysia. W  planie bieżącego roku jest dalsza realizacja tej drogi 
na odcinku wyłożonym trylinką. Obecnie droga jest w złym stanie i wymaga remontu. 
Wiceprzewodnicząca – na str. 24 sprawozdania znajdują się wydatki z zakresu administracji 
rządowej wiemy, że są to dotacje, dlaczego wykonanie jest tylko w 98 % a nie 100 % 
Skarbnik Gminy – jeżeli chodzi o dotacje, które otrzymujemy z zewnątrz są wykonane  
w 100 %. Natomiast jeżeli chodzi o dotacje  działu 852 „Opieka społeczna”, Wojewoda wstawił 
wyższy plan niż wymagało zapotrzebowanie. W związku z tym należało środki zwrócić do 
dysponenta. 
Wiceprzewodnicząca – zapytała, w informacji o stanie mienia komunalnego mamy wykazaną  
wartość  277 968,69 zł  wydatkowaną na budowę drogi we wsi Gąsiorów, a w wydatkach 
majątkowych jest to kwota 77 602,09 zł. Podobna sytuacja dotyczy budowy ul. Słowackiego? 
Skarbnik Gminy – wydatki na te zadania, które się powtarzają także w innych przypadkach są 
związane z realizacją zadań rozpoczętych w roku 2010. Nakłady dotyczące budowy drogi były 
większe w roku 2010 a niższe w roku 2011, a na stan mienia komunalnego droga została 
przyjęta w roku 2011. W związku z tym wartość majątku w roku 2011 wykazano wyższą niż 
poczynione nakłady w roku 2011. 
Burmistrz – dopowiedział, że zadanie było realizowane na przełomie roku 2010/2011, warstwa 
wiążąca była położona w ubiegłym roku a warstwa ścieralna w tym roku i stąd ta różnica.    
 

4) głosowanie uchwały; 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2011 r. 
Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Uchwałę Nr XV/97/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2012 r. w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 
za 2011 r., przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, „0” głów „wstrzymujący 
się” . 
Uchwała Nr XV/97/12  stanowi  załącznik nr 8 do protokółu /. 
 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy 
Żerków: 
1) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej, 

Przewodniczący Pan Bogdan Bożejewicz  przedstawił wniosek  Komisji Rewizyjnej z dnia  
15 maja 2012 r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków  
za 2011 r. z tytułu wykonania budżetu. 
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Komisja po analizie rozpatrywanych materiałów, zapoznaniu się z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu oraz uzyskanych wyjaśnieniach, pozytywnie oceniła całość 
wykonania budżetu za rok 2011, występując z wnioskiem o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków. 
/Wniosek wraz z uchwałą i opinią Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 9 do protokółu./. 

 
2) opinia RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała Uchwałę Nr S0.-0955/39/16/2012 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 30 maja 2012 r.,  w sprawie wyrażenia 
opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie udzielenia  
absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy  Żerków z tytułu wykonania budżetu za rok  2011.  
Skład Orzekający RIO w Poznaniu wyraził opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej został 
należycie uzasadniony. 
/Opinia Składu Orzekającego RIO stanowi załącznik nr 10 do protokółu./. 
 

3) opinia komisji stałych o wykonaniu budżetu za 2011 rok,  
Przewodniczący Komisji Planowania i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy  
z Zagranicą Pan Benedykt Bocian odczytał Opinię komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa  
z dnia 5 czerwca 2012 r. o wykonaniu budżetu za 2011 rok.  
Komisje stałe Rady Miejskiej oceniły pozytywnie wykonanie budżetu za 2011 rok. 
/Opinia komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa stanowi załącznik nr 11 do protokółu./. 
 

4) dyskusja, 
Przewodniczący Rady – otwieram dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
 

5) głosowanie uchwały. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie absolutorium dla 
Burmistrza Miasta i Gminy Żerków. 
Wobec braku uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne, projekt uchwały 
w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, w obecności 15 radnych na 
sali  w trakcie głosowania,   
Uchwałę Nr XV/98/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2012 r. w sprawie 
absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 głosów  „przeciw”, „0” głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący złożył w imieniu Rady gratulacje Burmistrzowi z tytułu udzielenia 
absolutorium  za rok 2011. 
Gratulacje złożyła także Wiceprzewodnicząca Rady. 
Burmistrz podziękował, za złożone gratulacje, a przede wszystkim za współpracę. Dziękuję 
Państwu za to, że pozwoliliście  zrealizować ten budżet. Dziękuję wszystkim pracownikom 
Urzędu, ale również składam na ręce Pana Zygmunta Meisnerowskiego  podziękowania dla 
radnym Powiatowych, którzy orędowali w sprawach Gminy Żerków w Powiecie. Dzięki 
wspólnym działaniom było zrobione wiele prac min. „schetynówki” a teraz jest realizowana 
droga Żerków – Stęgosz. Burmistrz podkreślił, że takiej współpracy należałoby sobie życzyć na 
ten rok i kolejne lata. Burmistrz zapewnił, że czynione są starania o pozyskanie środków na 
kolejne zadania … Myślę, że radny Pan Wincenty Bogaczyk doczeka się kanalizacji w swojej 
miejscowości, a także zostanie zakończona inwestycja w Stęgoszy.  
Burmistrz podkreślił, że nie ma miejscowości uprzywilejowanych czy dyskryminowanych, ale 
zadania są realizowane wszędzie. U jednych wcześniej u drugich później, ale należy pamiętać  
o zrównoważonym rozwoju… Dlatego dziękuję raz jeszcze za zrozumienie i myślę, że z tak 
doświadczoną Radą w realizacji zadań uzyska się jak najlepsze efekty. 
Uchwała Nr XV/98/12  stanowi  załącznik nr 12 do protokółu /. 
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Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę w obradach sesji. 
 
10. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) ustalenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez Burmistrza 
Miasta i Gminy Żerków, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności  
15 radnych na sali  w trakcie głosowania,   
Uchwałę Nr XV/99/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2012 r. w sprawie ustalenia 
zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez Burmistrza Miasta i Gminy Żerków 
przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 gł. „wstrzymujących się” . 
Uchwała Nr XV/99/12  stanowi  załącznik nr 13 do protokółu /. 
 

2) powołania do działania Domu Pomocy Społecznej w Raszewach i nadania statutu 
tej jednostce, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Radny Bogdan Bożejewicz – kto będzie kwalifikował osoby do Domu Pomocy Społecznej  
w Raszewach? 
Burmistrz – osoby te mają przeprowadzane szczegółowe badania przez komisje lekarskie  
i z  orzeczeniami kierowane są do „Domu”. Dotyczy to osób nie mających opieki, samotne, 
znajdujące się trudnej sytuacji wymagającej pomocy podstawowych czynności życiowych. 
Chcemy aby „Dom” miał możliwości finansowe w celu dalszego funkcjonowania. 
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały  
w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania,   
Uchwałę Nr XV/100/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2012 r. w sprawie 
powołania do działania Domu Pomocy Społecznej w Raszewach i nadania statutu tej jednostce, 
przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 gł. „wstrzymujących się” . 
Uchwała Nr XV/100/12  stanowi  załącznik nr 14 do protokółu /. 
 

3) przedłużenia obowiązywania taryf na dostawę wody i odbiór ścieków, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Przewodniczący wyjaśnił, 
że do  Rady wpłynął wniosek o przedłużenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie gminy na okres od dnia 1 lipca 2012 r. do  
30 czerwca 2013 r. Powodem takiej decyzji jest aktualnie realizowana i oddawana do 
eksploatacji sieć kanalizacji sanitarnej, która nie posiada całkowitego obciążenia ze względu na 
niepełne podłączenie wszystkich mieszkańców do istniejącej sieci kanalizacyjnej. W związku  
z tym nie są znane  ponoszone pełne koszty eksploatacji sieci. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności  
15 radnych na sali  w trakcie głosowania,   
Uchwałę Nr XV/101/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2012 r. w sprawie 
przedłużenia obowiązywania taryf na dostawę wody i odbiór ścieków,  przyjęto jednogłośnie: 
15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 gł. „wstrzymujących się” . 
Uchwała Nr XV/101/12  stanowi  załącznik nr 15 do protokółu /. 
 

4) zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, 
dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 
szkolnego, zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze 
w szkołach i  placówkach oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta 
Nauczyciela,  
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Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Ponadto przypomniał, że 
sprawa została szczegółowo omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady  
w obecności Dyrektora GZEAS w Żerkowie  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały  
w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania,   
Uchwałę Nr XV/102/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2012 r. w sprawie  zasad 
rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których 
ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad udzielania 
i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i  placówkach oraz określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy 
Karta Nauczyciela, przyjęto jednogłośnie: 11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 4 gł. „wstrzymujące 
się” . 
Uchwała Nr XV/102/12  stanowi  załącznik nr 16 do protokółu /. 
 

5) sprzedaży nieruchomości w Żerkowie, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały  
w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania,   
Uchwałę Nr XV/103/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2012 r. w sprawie 
sprzedaży nieruchomości w Żerkowie, przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 gł. 
„wstrzymujący się” . 
Uchwała Nr XV/103/12  stanowi  załącznik nr 17 do protokółu /. 
 

6)  zapewnienia środków finansowych jako wkładu własnego na realizację zadania 
"Kompleksowa promocja markowego produktu turystyki wodnej Wielka Pętla 
Wielkopolski", zgłaszanego przez Wielkopolską Organizację Turystyczną jako 
Lidera Projektu oraz Gmin ę Żerków jako Partnera projektu, do 
współfinansowania w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego na lata 2007 – 2013, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały  
w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania,   
Uchwałę Nr XV/104/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2012 r. w sprawie 
zapewnienia środków finansowych jako wkładu własnego na realizację zadania „Kompleksowa 
promocja markowego produktu turystyki wodnej Wielka Pętla Wielkopolski”, zgłaszanego 
przez Wielkopolską Organizację Turystyczną jako Lidera Projektu oraz Gminę Żerków jako 
Partnera projektu, do współfinansowania w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego na lata 2007 – 2013, przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 gł. 
„wstrzymujących się” . 
Uchwała Nr XV/104/12  stanowi  załącznik nr 18 do protokółu /. 
 

7) wprowadzenia zmian do budżetu na 2012 rok. 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy Panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie  
projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że ogółem zwiększa się budżet po stronie: 

a) dochodów do kwoty   40.198.199,54  zł 
 z tego: 

- dochody bieżące w kwocie     33.394.199,54 zł 
 - dochody majątkowe w kwocie      6.804.000,00 zł 

b) wydatków do kwoty   45.912.775,13  zł 
 z tego: 
 - wydatki bieżące w kwocie      32.578.766,06  zł 
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 - wydatki majątkowe w kwocie    13.334.009,07,-     zł 
Wydatki obejmują w szczególności wydatki: 

� na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych – 5.038.470,00 zł, 
� na realizację zadań realizowanych w drodze umów i porozumień między j.s.t. – 

151.309,05 zł, 
� na programy finansowane z udziałem środków pomocowych w wysokości – 

8.277.275,41 zł 
 

Skarbnik Gminy przedstawiając projekt uchwały wyjaśniła, że Wojewoda Wlkp. 
zwiększył plan dotacji celowych o kwotę 14.830,00 zł na realizację programu „Pomoc państwa 
w zakresie dożywiania” oraz zmniejszył plan o 1.000,00 zł w dziale 852 rozdz. 85212  
§ 2010 a zwiększył rozdział 85213 §2010 na opłacenie składek ubezpieczeniowych.  
Ponadto zwiększono plan dochodów własnych w dziale 926 o kwotę 5.100,- zł, uzyskaną  
z odpłatności za wynajem sal oraz zmieniono klasyfikację w dochodach i wydatkach źle 
zakwalifikowanej pomocy finansowej na budowę „Orlika”, gdzie dochody winny być w dziale 
926 – 92601 § 6300 i 6330, a wydatki w dziale 926-92601 §6050 
Dokonano również przesunięć  w planie wydatków: 

a) w dziale 600 - z remontów przesunięto kwotę 350.000,- na modernizację ul. Słowackiego 
w Żerkowie,  

b) w dziale 750 rozdz. 75023 z usług pozostałych przesunięto kwotę 3.200,- zł na opłaty za 
Internet, 

c)  w dziale 750 rozdz. 75095 - zmniejszono o 10.000,- zł a zwiększono rozdz. 75075 na 
realizację projektu "Ocalić od zapomnienia",  

d) w dziale 801 - przesunięto z rozdziału 80101 i rozdziału 85401 (rezygnacja z usług 
remontowych i zakupu pomocy dydaktycznych przez Szkołę Żerków) na rozdział 80148 - 
wykonanie klimatyzacji w Stołówce Szkoły Podstawowej w Żerkowie - 22.800,- zł,  

e) w dziale 852 rozdz.85212 - ustala się plan wydatków 5.000,- zł i rozdz. 85216 plan 100,- zł - 
dotyczy zwrotu nienależnie pobranych świadczeń pieniężnych i odsetek od tych świadczeń.  

Przesunięcie środków w rozdziale 85412 z usług pozostałych na wynagrodzenia bezosobowe, składki 
ZUS i fundusz pracy (wydatki związane z obozem dla dzieci w Chalinie - zaplanowano w paragrafie 
usług pozostałych, a okazało się że szkoły poniosą także wydatek związany z wynagrodzeniem dla 
opiekunów).  

f) w dziale 921 rozdz. 92116 - przesunięcie w planie wydatków z usług remontowych na opłaty 
za energię i szkolenie pracowników.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności  
15 radnych na sali  w trakcie głosowania.  
Uchwałę Nr XV/105/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2012 r. w sprawie 
wprowadzenia zmian do budżetu na 2012 rok przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” . 
Uchwała Nr XV/105/12  stanowi  załącznik nr 18 do protokółu /. 
 

Punkt  8 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Pominięto powyższy punkt porządku obrad z uwagi na brak interpelacji i zapytań ze strony 
radnych. 
 
 
Punkt  10 – Wolne głosy, wnioski, komunikaty. 
Radny Jan Barański – co jest z remontem Sali Wiejskiej w Dobieszczyźnie? 
Burmistrz – czekamy na rozstrzygnięcie złożonego wniosku, które może nastąpi w miesiącu 
sierpniu. Robót nie możemy rozpocząć wcześniej, ponieważ musielibyśmy je wykonać  
we własnym zakresie. Podkreślił, że jest dobrej myśli, bo projekt powinien zakwalifikować się 
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wysoko w rankingu składanych wniosków. Wniosek ten nie jest odosobniony, ponieważ  
wnioski złożyły także parafie z Kretkowa, Lubini Małej i Żerkowa. Dlatego musimy poczekać 
na wyniki ogłoszonego konkursu. 
Radna Maria Sołtysiak -  zwróciła się z zapytaniem do radnego powiatowego Zygmunta 
Meisnerowskiego – jest robiona droga w Stęgoszy i będzie ładna, ale proszę pomyśleć  
o odcinku drogi od krzyżówki w Stęgoszy w stronę Chrzana. Droga ta jest corocznie 
naprawiana i są coraz większe dziury tak, że niedługo nie będzie co naprawiać? 
Burmistrz – uprzedził radnego powiatowego i powiedział, że roboty związane z kanalizacją  
w Stęgoszy będą zakończone do końca przyszłego tygodnia. Dlatego należy poczekać aby 
zakończyć jedne prace i rozpocząć kolejne. 
Radny powiatowy Zygmunt Meisnerowski – sprawę przekażę Zarządowi.  
Radny Wojciech Raś – zaapelował aby prace kanalizacyjne we wsi Chrzan przyspieszyć, 
ponieważ mamy już czerwiec. 
Burmistrz – o ile mi wiadomo prace się rozpoczęły. Przetarg wygrała firma miejscowa  
i powinna pokazać, że stać ją na szybkie i rzetelne wykonanie robót. Zgodnie z umową 
wykonanie prac przewidziano na koniec czerwca 2013 r., ale chcielibyśmy aby je przyspieszyć,  
zakończyć i zapłacić w tym roku bo jest to realne do zrobienia. 
Radny Janusz Szóstek – zwrócił się do Radnego Powiatowego z prośbą aby Komisja Powiatowa 
ds. Dróg zobaczyła drogę od strony Kotlina w stronę Sierszewa i do Suchej. Radny podkreślił, 
że tak zniszczonego odcinka  drogi  nie poszukamy na terenie powiatu. Droga jest też mocno 
zwężona z uwagi na zarośnięte pobocza. Ponadto mieszkańcy zrobili dzikie wysypisko śmieci, 
które jest zlokalizowane na gruncie między powiatem pleszewskim i jarocińskim. 
Radny Piotr Tomczak - powiedział, że śmieci zostały spakowane w worki tylko należy je 
zabrać. 
Radny Janusz Szóstek – zapytał co z równiarką, czy odbył się przetarg i będzie można wykonać 
równanie dróg gruntowych? 
Burmistrz – jesteśmy po przetargu, ale jest jeszcze uzupełnienie dokumentów i po podpisaniu 
umowy z wykonawcą będzie można rozpocząć prace. 
Radny Janusz Szóstek – zwrócił się do Burmistrza z jeszcze jedną sprawą dotyczącą Sali 
Wiejskiej w Miniszewie i ogrodzenia placu. 
Burmistrz – jest Pani Sołtys z Miniszewa, która skrupulatnie liczy środki aby wykonawca zrobił 
jak najwięcej. Planuje się zrobić plac zabaw i boisko. Dlatego płot od strony drogi musi być 
wyższy, chcemy dać wsparcie, ale wysokość nakładów  musi być uzgodniona. 
Radny Powiatu Jarocińskiego Zygmunt Meisnerowski – odpowiedział, że Komisja Powiatowa  
ds. Dróg zlustrowała odcinek drogi, o który wnioskował radny Janusz Szóstek i planuje się jego 
naprawę. Warunkiem wykonania inwestycji jest zakończenie procedury przekazania Powiatowi 
Jarocińskiemu przez Powiat Pleszewski gruntów, na których znajduje się droga.   
Burmistrz  - nie wiem kiedy procedura przekazania gruntów zakończy się, ponieważ w między 
czasie dotarło pismo z zapytaniem ile straci gmina Czermin, a ile zyska gmina Żerków. 
Burmistrz podkreślił, że żadna z gmin nic nie straci ani nie zyska tylko z tego tytułu wynikły 
koszty. Grunty są klasy VI, które ustawowo zwolnione zostały od opłaty podatku rolnego i nikt 
tam nie mieszka, a sprawa naprawy drogi jest odkładana w czasie.  
Radny Piotr Tomczak – zapytał czy komisja powiatowa podczas objazdu poruszyła sprawę 
topoli? 
Radny Powiatu Jarocińskiego – nie rozmawialiśmy na temat topoli i uważam, że w tej kwestii 
nic się nie zmieniło, decyzja była i czeka na wycinkę. Radny zaznaczył, że gdyby mieszkańcy 
byli zainteresowani wycinką, to  jesienią po uzgodnieniach powinni przystąpić do prac. 
Przewodniczący – przedstawił prośbę dyrektora „MCT” w Żerkowie Pana Kaspra Ekaeta 
dotyczącą możliwości goszczenia gości zagranicznych w domach rodzin gminy Żerków.  
W miesiącu sierpniu do gminy Żerków przyjedzie 120 osób w wieku do 25 lat z różnych 
zakątków świata. Goszczenie dotyczy jednej doby tj. dnia 06.08.2012 r. od godz. 18.00  do 
godz. 18.00 dnia następnego czyli 07.08.2012 r.  Przewodniczący pismo w tej sprawie przekazał 
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na ręce sołtysów i radnych.  Podkreślił, i ż decyzję o goszczeniu osób należy zgłosić 
Dyrektorowi „MCT” w Żerkowie w ciągu tygodnia.  
 
 
Punkt  11 – Zamknięcie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za 
udział i zakończył o godz.1620,  XV sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:                                                     PRZEWODNICZYŁ: 
Teresa Szablewska      Przewodniczący Rady Miejskiej            

Żerkowa  
 

/ - /  Grzegorz Andraszak 
 
 
 
 


